

CN 51-1217/S

ISSN1003-5508

CODEN SLKIAB

# 四川林业科技

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology



PAGE 007

川西鹧鸪山典型林线杜鹃-冷杉林的物种多样性研究  
(Study on species diversity of *Rhododendron-Abies* forest in the typical timberline area in the Zhegu Mountains in western Sichuan)

PAGE 050

不同竹林下套种食用菌的产量与经济效益评估  
(Yield and economic benefit evaluation of interplanting edible fungi under different bamboo forests)

PAGE 094

四川白水河自然保护区大熊猫主食竹种群特征及其影响因素  
(Population characteristics and influencing factors of staple food bamboo for the giant panda in Baishuihe National Nature Reserve, Sichuan Province)

主办单位

四川省林学会

四川省林业科学研究院

第41卷

2020

5



# 四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2020年10月 第41卷 第5期

## 目次

### · 研究报告 ·

- 公园城市建设初期景观格局变化及保护对策研究 ..... 唐明坤,何志强,段应波,等 (1)
- 川西鹧鸪山典型林线杜鹃-冷杉林的物种多样性研究 ..... 李裙溢,才晓源,张远东,等 (7)
- 基于隶属函数法和灰色关联度分析的岷江上游干旱河谷 11 种经济树种适应性综合评价 .....  
..... 康英,朱欣伟,张利,等 (13)
- 麦吊云杉林分密度对林下物种多样性及其自然更新能力的影响 ..... 刘世杰,彭建,莫劲雁,等 (19)

### · 生态建设 ·

- 三种土壤条件下桢楠幼树的生长和光合生理特性比较 ..... 刘赞,胡立志,杨露,等 (26)
- 玉蟾山木本彩叶植物种类及分布研究 ..... 邓小兵,王鑫,黄琴,等 (34)
- 四川省阆中市旅游资源 SWOT 分析及其发展对策 ..... 邓丽,刘远妹,杜忠 (39)
- 四川杜鹃花科植物新记录 ..... 邓小兵,仲小波,侯全芬,等 (47)

### · 林业产业 ·

- 不同竹林下套种食用菌的产量与经济效益评估 ..... 王晓娟,陈洪,王光剑,等 (50)
- 不同修剪方式对藤椒产量和品质的影响 ..... 周星宇,伍家辉,龚伟,等 (54)
- 干旱胁迫下 6 种花椒砧木苗期抗旱性研究 ..... 龚霞,李佩洪,陈政,等 (60)
- ‘川早 1 号’子代遗传多样性及杂种优势早期预测 ..... 杨滨豪,杜国珍,何芝然 (66)
- 密度对华山松林分生态及经济效益的影响研究 ..... 简睐明,陶万金,潘红丽 (72)

### · 研究简报 ·

- 藤椒扦插育苗试验研究 ..... 徐惠,余和春,吴玉丹,等 (76)
- 重楼种子育苗技术研究 ..... 姜丽琼,李文俊,肖前刚,等 (81)
- 林地管理成效分析及对策研究 ..... 黄传响,崔秋华 (86)
- 野鸦椿播种育苗技术研究 ..... 姜丽琼,李文俊,肖前刚,等 (90)

### · 保护区研究专栏 ·

- 四川白水河自然保护区大熊猫主食竹种群特征及其影响因素 ..... 彭科,陈旭,张宣,等 (94)
- 光照强度对大熊猫取食缺苞箭竹可食性的影响 ..... 涂绪中,李德文 (105)
- 卧龙国家级自然保护区水鹿越冬食性 ..... 管晓,何鸣,李文静,等 (111)
- 王朗国家级自然保护区大型真菌种类及分布 ..... 王晓蓉,傅晓波,郑勇,等 (116)

### · 综述 ·

- 香椿害虫的为害类型与防治建议 ..... 史亮,郝乃风,彭建,等 (121)
- 三峡库区坡地果园生态治理措施研究进展 ..... 马正锐,孟祥江,何邦亮,等 (127)

期刊基本参数:CN51-1217/S \* 1979 \* b \* 16 \* 132 \* zh \* P \* ¥48.88 \* 1200 \* 23 \* 2020-10

# Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 41, No. 5, Oct. 2020

## Contents

### Research Reports

- A study on landscape pattern changes and protection measures in the early construction stage of park city  
..... TANG Mingkun, HE Zhiqiang, DUAN Yingbo, et al. ( 1 )
- Study on species diversity of *Rhododendron-Abies* forest in the typical timberline area in the Zhegu Mountains in western Sichuan ..... LI Junyi, CAI Xiaoyuan, ZHANG Yuandong, et al. ( 7 )
- Comprehensive adaptability evaluation of eleven economic tree species in dry valley of the upper Minjiang River based on subordinate function values analysis and grey relational analysis ..... KANG Ying, ZHU Xinwei, ZHANG Li, et al. (13)
- Effects of *Picea brachytyla* stand density on understory species diversity and natural regeneration ability  
..... LIU Shijie, PENG Jian, MO Jinyan, et al. (19)

### Ecological Development

- Comparison of growth and photosynthetic physiological characteristics of *Phoebe zhennan* saplings in three soil conditions  
..... LIU Zan, HU Lizhi, YANG Lu, et al. (26)
- Study on species and distribution of woody color-leafed plants in the Yuchan Mountain  
..... DENG Xiaobing, WANG Xin, HUANG Qin, et al. (34)
- SWOT analysis of tourism resources in Langzhong City and its development strategies ... DENG Li, LIU Yuanmei, DU Zhong (39)
- New record of Ericaceae plants in Sichuan Province, China ..... DENG Xiaobing, ZHONG Xiaobo, HOU Quanfen, et al. (47)

### Forestry Industry

- Yield and economic benefit evaluation of interplanting edible fungi under different bamboo forests  
..... WANG Xiaojuan, CHEN Hong, WANG Guangjian, et al. (50)
- Effects of different pruning methods on yield and quality of *Zanthoxylum armatum*  
..... ZHOU Xingyu, WU Jiahui, GONG Wei, et al. (54)
- Study on drought resistance of six Chinese prickly ash rootstocks under drought stress  
..... GONG Xia, LI Peihong, CHEN Zheng, et al. (60)
- Progeny genetic diversity and early prediction of heterosis from 'Chuanzao 1' ..... YANG Binghao, DU Guozhen, HE Zhiran (66)
- Effects of stand density on ecological and economic benefits of *Pinus armandii* plantation  
..... JIAN Laiming, TAO Wanjin, PAN Hongli (72)

### Brief Reports

- Study on cutting and seedling raising of *Zanthoxylum armatum* ..... XU Hui, YU Hechun, WU Yudan, et al. (76)
- Research on seed seedling technology of *Paris polyphylla* ..... JIANG Liqiong, LI Wenjun, XIAO Qiangang, et al. (81)
- Research analysis on the effect of forest land management and countermeasures ..... HUANG Chuanxiang, CUI Qihua (86)
- Study on seed germination and seedling cultivation technologies of *Euscaphis japonica*  
..... JIANG Liqiong, LI Wenjun, XIAO Qiangang, et al. (90)

### Special Columns of Nature Reserve

- Population characteristics and influencing factors of staple food bamboo for the giant panda in Baishuihe National Nature Reserve, Sichuan Province ..... PENG Ke, CHENG Xu, ZHANG Xuan, et al. (94)
- Effects of light intensity on edibility of *Fargesia denudata* ..... TU Xuzhong, LI Deweng (105)
- Food habits of sambar deer over winter in Wolong National Nature Reserve ..... GUAN Xiao, HE Ming, LI Wenjing, et al. (111)
- Species and distribution of macrofungi in Wanglang National Nature Reserve  
..... WANG Xiaorong, FU Xiaobo, ZHENG Yong, et al. (116)

### Summaries

- Damage types of pests on *Toona sinensis* and the prevention and control suggestions  
..... SHI Liang, HAO Naifeng, PENG Jian, et al. (121)
- Research progress on ecological control measures of sloping orchards in the Three Gorges reservoir area  
..... MA Zhengrui, MENG Xiangjiang, HE Bangliang, et al. (127)